

လျှောက်ဆို

GO FORWARD

ပျက်စီးခြင်းမှတစ်ဆင့်အောင်မြင်မှု

ယူစမ်းတစ်စုံတစ်ရာကို
ထိန်းသိမ်းတော်မူလျှင်
စမ်းတစ်ခုအောင်မြင်လျှင်
ဒီသီးကလေးတစ်ခုကို
တကယ် ၂မိ.၁၄:၁၅.



ဖိသိပ်မှုနှင့်

- လီယူ (၁၄) သီ

ပင်မှုနှင့်

- လီယူ (၂၁) သီ

သရော်သမိမှုနှင့်

- လီယူ (၂၈) သီ

အဲဒါ အဲဒါ ထာဝရ အ တော် ကျွမ်း



ကစာယွှအတော်ဆုတော်တွပုလ လာအတော်အဲခဲတော်ကဟုကယာ်အပူ တုဃီတုနဲတတ်, လါယူဒီး ပသးခုစံထီပတြာအဘျူးအဖိုင်ဒိပ်မးလီ. ခီဖျိလဲလဲဆူညါမဲးကစံအပိ, ပသ့ညါလိာ်ဘဲပဂုာ်ပကျိဒီး ပထံနဲကစာယွှမတော်လီလးလာ ပဒီပုာ်ဝဲတံသကိးတဖန်အဂီနဲနဲလီ. ပဒဲးဂံထီနဲကစာယွှအဘျူးအဖိုင်, ပထံနဲကစာအတော်မဂုာ်ပုဒဲဒိပ်ထီနဲနဲလီ.

(၂၀၁၅)နဲနဲ, လါယူ(၁၄)သီ, ဖိသဲမုာ်နဲ, (၂၁)သီ, ပာ်အမုာ်နဲ, (၂၈)သီ, သရဲသမါအမုာ်နဲ လာပဝဲ ကညီဘျာထံခရဲဖိတဖန် အိန်ဒီးတဲရဲတဲကျဲလီဆီ လာပတဲအိန်ဖိုင်တဲဘျဲတဲဘါအပူနဲလီ. ပထံနဲဘဲ လာဖိသဲတဖန် ဘဲတဲပာ်လုာ်ပာ်ပွါအီလါမိာ်, သရဲသမါဒီး ဘဲတဲဒဲဒိပ်ထီအီလါနီခိနီသး ကိးကပဒဲး နဲနဲလီ. တဲအိန်ဖိုင်အါဖု အိန်ဒီးတီဘျီကို, မိာ်ပာ်တဖန်အမဲာ်အိထီအသးလာ ဖိလံအတဲကျဲဘဲကျဲသ့, တဲသ့ညါယွှ, တဲသ့ဆဲးသးဆဲးအဂီနဲနဲလီ.

ပာ်သ့တဖန်အလုာ်အပူဒီး အတဲကျဲးစားလာဟံပဲဖိဖိအဂီ ဘဲတဲပာ်ဖျါထီအီလါဖိဒီးမိာ်တဖန် ဖဲပာ်အမုာ်နဲတဲဘါကတီနဲနဲလီ. ပာ်တဖန်ကြားဒီးဘဲတဲစံးဘျူးကတီဒိန်အီသပုာ်တဲလီ. ပသးခုစံကိးလာ ပအိန်ဒီးသ့ဂုာ်သးကျိသရဲသမါတဖန် လာအအိန်မူကဲထီဒိဂုာ်တဲဘဲ, ဆာထာ်ကဲကျဲလါတဲစုာ်တဲနဲအ ပူနဲနဲလီ. ကစာယွှကတီတဲဒီးပု ခီဖျိသရဲသမါတဖန် အတဲဟ့နဲနီလဲစီဆ့ယွှအကလုာ်ကထါနဲနဲ လီ. မဲပုဖးတဲဖိကိးဂဒဲး ကလာထီပဲထီလါကစာယွှအကလုာ်ကထါတဲကွာ်.

ဟံ နံ အ တံ အံ



ဟံနံဖိဃီဖိအတံအိန်မူအတံလဲဆူညါအဂီၢ် ဟံလၢအဆုဖိလံတဖန် ဒ်သုန်ဂုၢ်သးကျိဟံတဂၤအသိး
န့ၣ် မ့ၢ်တံလၢအကါဒိန်မးလၢ မ့ၢ်မဆါတနံအံန့ၣ်လီၤ.

စီၤယံၤရှုစံးဝဲ, “ မ့ၢ်ယဲဒန်အံၤဒီးယပုၤဟံနံဖိ ပကမၤယွၤအတံ ” (ယံၤ ၂၄:၁၅)န့ၣ်လီၤ.

ဟံကဘၣ်အိန်ဒီးဆုဟံနံဖိဃီဖိလၢ ဟံနံဖိဃီဖိအတံဘျုးတံဘါ, ဟံနံဖိဃီဖိအတံအဲၣ်တံကွံ, ဟံနံဖိဃီ
ဖိအတံနံၤဟံလိာ်သး, ဟံနံဖိဃီဖိအတံထုကဖန်သကိးဒီး တိာ်ကျဲသကိး ဒ်သိးဟံနံဖိအတံလဲထီၣ်လဲထီ,
တံသုန်ဖုံသးညီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တံဂုၢ်ခဲလၢာ် အကျိၤအကွာ်တဖန်န့ၣ် ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢဟံအတံစိတံကမီၤ ဒ်သိးတံကလဲအသး
ဘၣ်ဘျိးဘၣ်ဒါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဟံနံဖိဃီဖိအတံသုန်ဖုံသးညီ ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢဟံလၢအဟံဖျါထီၣ်ဝဲ “မ့ၢ်
ယဲဒန်အံၤဒီးယပုၤဟံနံဖိ ပကမၤယွၤအတံ ” န့ၣ်လီၤ.

ဟံနံဖိဃီဖိအတံအိန်မူ အတံလဲဆူညါ ကလဲတံလၢတံသုန်ဖုံသးညီအဂီၢ်, မံၤဟံတဖန်ကမ့ၢ်ဝဲ အဆု
ဟံနံဖိဃီဖိအတံလဲဆူညါ ဒ်သုန်ဂုၢ်သးကျိဟံတဖန်အသိးန့ၣ်တက့ၢ်.

ပုၤဒီးတံဆာဂုၤအါ

စဲမစာန်

နံနံစွဲန်

ပုၤကညီဘျုးထံခဝုၣ်ရှာန်



လါယုကညီဘျာထံခဝရရှာအပူ ကီတဖန် အိန်ဒီးတံသးခကစီနီအပျီသ့တဖန်န့လီ. တံမာဖိ သ့တဖန် မှာပုသ့တဖန်လါ အကါဒိန်မးလါတံမာ လီသ့တဖန် ကကဲထီတံအိန်ဖိုဒီး တံအိန်ဖို သ့တဖန်စွာကီး ကလါထီပဲထီလါတံကီးကပ၊ ဒဲးအကီန့လီ.

ကီကူးအ မှာကီတကီလါ အဘဉ်တံတူ လီဟ်ကံဟ်ကျါအီ ဖဲ(၂၀၀၉)န့ ပုကညီဘျာထံ ခဝရရှာတန့တဘျီတံအိန်ဖိုဒီးန့လီ.

ကီကူးအတံသးခကစီနီအပူန့တံ, တံ မာခိန် သရန်ဒိန်သးခ မှာပုလါအကဲခိန်ကံနံ, ထူးဖို တံဖို, ကရကရိတံမာဖိတဖန်ဒီး တီခိန်ရိန်မဲလါတံ သးခကစီနီကဒိန်ထီလါထီအကီ လါထံလီကီပူ န့လီ. တချူးကီကူးအတံအိန်ဖိုသကီးတံအိန် ဖိုပဲထီ(၇)ဘျီတဘျီ ဖဲလါမာရှူး(၂၄-၂၇)သီ, ၂၀၁၅ န့န့, ကီကူးအအိန်ဒီးတံမာဖိတံမာလီ(၅) ဘျီတဘျီ ဖဲတံသးခကစီနီအတံသ့ထီကူးအန့ လီ. တံမာဖိအဂ(၆၀) အိန်ဒီးတံမာလီဒီး တံဟ့ ဉ်ကံဟ့ဘါလါတံသးခကစီနီအတံရဲတံကျါန့လီ.

ဖဲတံမာလီအဆာကတီ ပထံဉ်ဘဉ်တံမာခိန် သရန်ဒိန်သးခ အိန်ဒီးတံစဲးဘျူးတံမာလါကပီအမိ လါအသးအိန်(၉၆)န့ ပဲဒီးတံသ့ခသးခန့လီ.

ဖဲကီတံအိန်ဖို ဘဉ်တံမာအီဖဲ တကုခံ တံအိန်ဖိုအကတီ ပထံဉ်ဘဉ်ထံဖဲကီဖဲအါမးလါ အ ဟဲဆူတံအိန်ဖို ဒီးတံဘျဉ်တံဘါအကတီစွာကီးန့ လီ. ပထံဉ်ဘဉ်လါ ကီတံအိန်ဖိုအကတီ တူလီ ဘဉ်တံအိန်ဖိုအသီ(၃)ဖု, အိန်ဒီးပုကထီလံစီ ဆုံကိတဖန်အကီ တံသမံသမိတံရဲတံကျါ, ပုမာ လီလံစီဆုံခီဖျိတံကွဲးလါပုကညီဘျာထံခဝရရှာ တံ သးခကစီနီမာဝဲန့တန့အံ ပုဖျိထီ(၄)ဂအကျါ ကီခိန်လါအမှာဝဲ သရန်ဒိန်သ့သ့ထုစွာကီး မာဝဲ ဘဉ်ဝဲတံမာလီ န့လီ.

ကီကူးအ မှာကီလါတံဒူးအိန်ထီ တယံဒဲး ဘဉ်ဆဉ် လါတံသးခကစီနီတံမာအကီ မှာကီလါအ စိန်မဲစိန်နါ, ထူးကံထူးဘါ, ကျဲးစားဝဲဒဲးသီး တံအိန်ဖို တဖန် ကအိန်ဒီးတံလါထီပဲထီကီးကပ၊ဒဲးအကီ န့လီ.

သရန်ဒိန်ဒီးကထာဉ်စဲမစာဉ်





တၢ်ကွၢ်ကဒါဒီးဘျီဂ့ၤမၤဘၣ်က့ၤဖုမ့ၤစံၣ်လံာ်စီဆံၣ်

မ့ၢ်လၢကစၢ်ယွၤအဘျူးအယံၤ ပအိၣ်ဒီးကညီၣ်စီၤကျိၣ် လံာ်စီဆံၣ်လၢ ဖုမ့ၤစံၣ်ထူးထီၣ်လၢ ဧၤတြီၤ ပၤလံးအကျိၣ်ဒီး လၢဟူးလ့ၣ် ပၤလံးအကျိၣ် ဆူပုၤကညီအကျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ကွၢ်ကဒါဒီး ဘျီဂ့ၤမၤဘၣ်က့ၤဖုမ့ၤစံၣ် လံာ်စီဆံၣ်အကျိၣ် ပအိၣ်ဒီးတၢ်တၢ်ကျဲၤလၢအမ့ၢ်ဝဲ တၢ်ကွၢ်ကဒါဒီး ဘျီဂ့ၤမၤဘၣ်က့ၤ ဖုမ့ၤစံၣ်လံာ် စီဆံၣ်တၢ်တၢ်ကျဲၤ လၢအမၤသကိးတၢ်ဒီး ကိၢ်ပံၤယီၤလံာ်စီဆံၣ် ကရၢန့ၣ်လီၤ.

ပုၤကညီဘျာၣ်ထံၣ်ဝဲၣ်တၢ်ပျဲအသိး လၢတၢ်တၢ်ကျဲၤ အံၤအကျိၣ် ကမ်းတံၢ်ဖိအိၣ်ဝဲ(၁၂)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ဖုမ့ၤစံၣ်လံာ်စီဆံၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဖးက့ၤအီၤလၢ သရၣ်မုၢ်ဒီးကထာၣ်မုၢ်ဝုၣ်ရံၣ်ကျိၣ်ဒီး သရၣ်မုၢ် ဖိထူတဖၣ် ဒီးတၢ် လၢအထံၣ်ဝဲလၢ ကဘၣ်မၤဘၣ်လီၤဘၣ်စးတဖၣ်, လံာ်ကဒါဒီးအကမုၢ်လၢ ကဘၣ်ဘျီဂ့ၤတဖၣ်, တၢ်ကတိၤလၢ ပၤန့ၣ်ပၤကိၢ် ကီတဖၣ် ဒီးတၢ်လၢပၤကြးသမံၤသကိးက့ၤတဖၣ်န့ၣ် ကွဲးဟံၤဖျါဝဲန့ၣ်လီၤ.

လံာ်စီဆံၣ်ဒီတဘျီ ဘၣ်တၢ်ဖးန့ၣ်ဝဲၣ် ဒီတဘျီလံာ်ဘၣ်ဆၣ် ဒ်သိးဒီး တၢ်မၤအံၤအတၢ်ကမူၤကမုၢ် ကစ့ၢ်ဝဲဒီး တၢ်လီၤဖျါဝဲလီၤဟံၤ သုတအိၣ်အါကဲၣ်ဆိးတဂ့ၤအကျိၣ်န့ၣ် ကမ်းတံၢ်ဖိတဖၣ် နီၤလီၤသကိး အသး လၢတၢ်ကွၢ်ဖးက့ၤဖုမ့ၤစံၣ်လံာ်စီဆံၣ်အံၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

ကမ်းတံၢ်ဖိတဖၣ် စးထီၣ်ကွၢ်က့ၤဖုမ့ၤစံၣ်လံာ်စီဆံၣ် ဖဲ ၂၀၁၄န့ၣ် ဒီး ၂၀၁၅န့ၣ်အံၤစ့ၢ်ကိး ပအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ကဒါဒီး မၤဂ့ၤ မၤဘၣ်က့ၤဖုမ့ၤစံၣ်လံာ်စီဆံၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤတဖၣ် (Review Team)လၢ တၢ်တၢ် ကျဲၤအံၤအကျိၣ် ပုၤအိၣ်ဝဲ(၁၂)ဂၤအကျိၣ် ကမ်းတံၢ်ဖိ(၇)ဂၤ အိၣ်ဒီး တၢ် ကွၢ်ကဒါဒီး ဘျီဂ့ၤမၤဘၣ်က့ၤ ဖုမ့ၤစံၣ်လံာ်စီဆံၣ် ဖဲလၢအံၤတြီၤ ၁၂ သီ တုၤ ၂၂သီ, ၂၀၁၅န့ၣ် ဖဲဖုအိၣ်ဒွဲလံာ်စီဆံၣ်ကို, ပွၤအူလွၢ်, ကိၢ်ထးဒီ န့ၣ်လီၤ.

ကမ်းတံၢ်ဖိအံၤ ဖဲအသီ(၁၀)အတီၢ်ပုၤ ကွၢ်ကဒါက့ၤဘၣ် လံာ်စီဆံၣ်အလီၤလံာ်တကတြီၤ လံာ်အဘျီ(၂၀)ဒီး လံာ်စီဆံၣ်အသီ တကတြီၤ(၁၂)ဘျီန့ၣ်လီၤ. လံာ်စီဆံၣ်အသီတကတြီၤလၢ ကဘၣ်တၢ် ကွၢ်ကဒါဒီး ဘျီမၤဂ့ၤမၤဘၣ်က့ၤလၢ အအိၣ်တုၤတဖၣ်န့ၣ် တီၢ်ဟံၤလၢ ကမၤဝဲၤက့ၤဖဲ ၂၀၁၅ န့ၣ်အလၢန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျူးဘၣ် ဝုၢ်မိတလု ပုၤကညီဘျာၣ်ထံၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သရၣ် လၢအသးကျဲၤဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤပုၤလၢ တၢ်အိၣ်တၢ်အီတဖၣ် အတၢ် လၢကိၢ်ဒီး ကိၢ်ထးဒီဝဲလီၤ ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ် လၢသးကျဲၤမၤစၢၤဆီၣ်ထွဲ တၢ်ကွၢ်ကဒါဒီး ဘျီဂ့ၤမၤဘၣ်က့ၤ ဖုမ့ၤစံၣ်လံာ်စီဆံၣ်ကမ်းတံၢ်ဖိတဖၣ် လၢကမ်းတံၢ်ဖိတဖၣ် ကွၢ်ကဒါဒီး ဘျီဂ့ၤမၤဘၣ်က့ၤ ဖုမ့ၤစံၣ်လံာ်စီဆံၣ် ဖဲဖုအိၣ်ဒွဲလံာ်စီဆံၣ်ကို, ပွၤအူလွၢ်အကတီၢ် ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢ အဘၣ်တၢ် မၤအီၤအကတီၢ်, လၢတၢ်လဲၤတၢ်က့ၤ, တၢ်အိၣ်တၢ်အီဒီး တၢ်အံးထွဲ ကွၢ်ထွဲသ့ၣ်တဖၣ်အယံၤန့ၣ်လီၤ.

စံးမစၢၣ်(န့ၣ်ခွဲၣ်) ပုၤကညီဘျာၣ်ထံၣ်ဝဲၣ်





သရော်မုတ်



Rev. Stephen



သရော်ဒိုက် Dr. အိုင်သီ



သရော်မုတ်ပုံနု



သရော်မုတ်ရုံတော်

ပံာ်တခးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဃူတလံၤတဖၣ်

ပံာ်တခးကညီဘူထံခရံၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, လူၢ်ပျံၣ်ကဝီၤ, ကီၢ်ဖၣ်အၣ်-မိၣ်လမ့ၣ် အိၣ်ဒီးဟီၢ်မုၢ်ကရၢနံၣ်(၁၀၀) ယူဘလံၤ ဒီးကျဲးစားကရၢ(၁၀၅)နံၣ် ယူဘလံၤနံၣ်သးခတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါအ့ၣ်ဖြၣ် (၁၇)သီဟါ အိၣ်ဒီးဟီၢ်မုၢ်ကရၢတၢ် အိးထီၣ်မူး လၢဘျီၣ်ရိၣ်ဖျိၣ်အချၢန့ၣ်လီၤ. သရော်မုတ်ပုံနု(ကီၢ် ဟီၢ်မုၢ်ကရၢနံၣ်ခွဲၣ်) ဟၤလီၤဆၢနီၤဒီး သရော်မုတ်ဆၢဂ့ၤဖီ(ကီၢ်ဟီၢ်မုၢ်ကရၢနံၣ်ခွဲၣ်သယံၤ) ဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်ဖျိၣ်ကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤထုကဖၣ်တၢ် မ့ၢ်သရော်မုတ်ပတြရၣ် (ကီးတရံးကဝီၤ ဟီၢ်မုၢ်ကရၢခိၣ်) ဒီးပုၤဒိမိၤအထံၣ်တဆံၣ်စုၣ်စုၣ် လၢသရော်မုတ်ဒီး သးပုၤမုၢ်တဆံၣ်ဂၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတၢ်တံာ်သတီၢ်ပျံၣ်လၢ သရော်မုတ်မုၢ်ယဲၤဖဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘျီၣ်တၢ်ဘိကတီၢ် ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ သရော်မုတ်ပုံနု, ပုၤထုကဖၣ် တၢ်လၢသရော်မုတ်အဲလံးစးဒီး ဆိၣ်ဂ့ၤပျံၣ်က့ၤတၢ်လၢ သရော်ဒိၣ်စိလၢန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါအ့ၣ်ဖြၣ်(၁၈)သီ, ဂီၤ(၁၀၅)န့ၣ်ရံၣ်, ယူဘလံၤ တၢ်ဘိခဲပတီၢ်တပတီၢ်န့ၣ် ပုၤဟၤလီၤဆၢနီၤလၢ သရော်မုတ်ပတြရၣ်, ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ သရော်မုတ်တုၣ်မုၢ်ဗျီၣ်, ပုၤထုကဖၣ်တၢ်လၢ စ့ၤစထၢၣ် ဟံလၢကီၢ် ဆိၣ်ဂ့ၤပျံၣ်က့ၤတၢ်လၢ သရော်ဒိၣ်ဆၢစ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲဟါ(၆၅၀)န့ၣ်ရံၣ်, တၢ်အိးထီၣ်ကျဲးစားကရၢယူဘလံၤ မူးလၢ ဘျီၣ်ရိၣ်ဖျိၣ်အချၢန့ၣ် ပုၤဟၤလီၤဆၢနီၤလၢ သရော်ဟံလၢကီၢ်ဒီး ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ သရော်ဒိၣ်ဆၢထူဖီန့ၣ်လီၤ. လၢအတၢ်ကစီၣ်အပူၤ ပံာ်တခးသဝီအံၤ ဘၣ်တၢ်ပံာ်အံၤ, ဘၣ်တၢ်ခးအံၤအဘျီတဖၣ်အဘျီ ဘၣ်ဆၢၣ် မ့ၢ်လၢကစၢ်ယွၤအဘျီအဖျိၣ်အယီၤ ချဲးန့ၣ်ဘၣ်ယူဘလံၤဖးဒိၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤထုကဖၣ်တၢ်လၢ သရော်တၢ်သ့ၣ်ဆိၣ်ပံၤ ပုၤ

ဒိမိၤ(၁၀၅)ထံၣ်လၢ ဒိၣ်န့ၣ်အဂၤ(၁၀)န့ၣ်လီၤ. ပုၤတၢ်တံာ်သတီၢ်ပျံၣ်လၢ သရော်မုတ်ဆၢလီၤအဲၣ်ထူဝံၤ တချဲးကမ့ၢ်ကလဲၤန့ၣ်လီၤဆူဘျီၣ်ရိၣ်ဖျိၣ်ပူၤလီၤ. လၢတၢ်ဘျီၣ်တၢ်ဘိကတီၢ် သရော်ဒိၣ်ကလုာ်ဒိၣ် ဟၤလီၤဆၢနီၤ, သရော်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်အဲၣ်သီ (ပ.ဘ. ယ.ဖ) ဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်ဒီး သရော်ဒိၣ်အါသၢၣ်ဆိၣ်ဂ့ၤပျံၣ်က့ၤတၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲမုၢ်ဒဲးန့ၣ် ဂီၤ(၇၅၀)န့ၣ်ရံၣ် တၢ်ဘိကတီၢ် ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ သရော်မုတ်ဒီး အသကီးသရော်ဒိၣ် Stephen (လၢကီၢ်အိးစတြလယၣ်), ပုၤထုကဖၣ်လၢသရော်အဲၣ်ဒါညး ဒီးဆိၣ်ဂ့ၤပျံၣ်က့ၤတၢ်လၢသရော်ဒိၣ်ကအဲန့ၣ်လီၤ. ဂီၤတၢ်ဘိခဲ အိၣ်ဒီးတၢ်ဒီးစုၣ်ဒီးဘျီၣ်တၢ်ဒီး ဖိမုၢ်ဖိခွဲ (၂၂)ဂၤ ဒီးဘျီၣ်အသးန့ၣ်လီၤ.

ဂီၤ(၁၀၅)န့ၣ်ရံၣ် တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်မုၢ်န့ၣ်တၢ်ဘိကတီၢ် ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ သရော်ဝါဒိၣ်ဒီး ပုၤထုကဖၣ်လၢ သရော်ဒိၣ်လုထူဒီး ဆိၣ်ဂ့ၤပျံၣ်က့ၤတၢ်လၢသရော်ဒိၣ်သိဖီန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘိခဲ ဟီၢ်ထွဲထီၣ်အခဲလၢဘျီၣ်စိဆဲးန့ၣ်လီၤ. ဖဲဟါ (၇၅၀)န့ၣ်ရံၣ်ကတီၢ် အိၣ်ဒီးတၢ်မၤလၢကဝီၤ ဖိၣ်ပံးပုၤ အသး(၇၀)ဘျီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢမူးတဖၣ်အံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ထူပြၢဖျၢၣ်ထူ ဒီးလၢ ကဝီၤပူၤပုၤန့ၣ်လီၤပြၢတၢ်အိၣ်(၁၂)ဖု ဒီးပံာ်တခးလီၤယံၤလီၤဘူး သးပုၤတဖၣ်ဒီး တၢ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်စုၣ်ကီးဒီး ပံာ်တခးလီၤယံၤလီၤဘူး သးပုၤတဖၣ်ဒီး ကီၢ်သရော်သမါတဖၣ် ထူပြၢဖျၢၣ်ထူဒီး ကီၢ်သရော်သမါတဖၣ် နၢဝဲန့ၣ်လီၤ. လၢကီးဟါဒီး အိၣ်စုၣ်ကီး ဒီးမူးသးဖဲတဖၣ် ဒီးသရော်ယွၤသုန့ၣ်လီၤမုၢ်ဒီး အဖီအလံၤတဖၣ် ဟံမၤယံၤမၤလၢမူးတဘျီအံၤစုၣ်ကီးန့ၣ်လီၤ.

သရော်မုတ်တုၣ်မုၢ်ဗျီၣ်





မူးခံမူးလာခိပုဉ်ဖျိကညီဘျာထံတၢ်အိဉ်ဖိဉ်

ဖဲလါမုၤ(၃)သီ, ဂီၤ(၆:၃၀)န့ဉ်ရံဉ်န့ဉ် ခိပုဉ်ဖျိ ကညီဘျာထံတၢ်အိဉ်ဖိဉ်, ကီၢ်ပံဉ်သၢ်ယၢ်ဝဲတံဉ် အိဉ်ဒီး တၢ်ဒီးဟံစု သရဉ်မူဖျာဉ်ထူ (ပုၤန့ဉ်တၢ်, တၢ်ဘၣ်ထွဲတုၤ အိဉ်လိာ်သးဝဲၤကျိၤ, ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာဉ်)န့ဉ်လီၤ. လၢတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤအံၤ သရဉ်ဒိဉ်လါဖိ(ကီၢ်ခိဉ်) ဟၤ လီၤဆုဉ်နီၤ, ကီၢ်သရဉ်သမၤကရၢန့ဉ်ရဲဉ် ဖးဖျါထီဉ် ကိဉ်ကးအတၢ်ကွဲးနီဉ် ဒီးသရဉ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်စဲမစၢဉ် (န့ဉ်ရဲဉ်, ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာဉ်)ဟ့ဉ်တၢ်ကစီဉ်န့ဉ် လီၤ. တၢ်ဟံစုကတီၢ် ပုၤထုကဖဉ်တၢ်မ့ၢ် သရဉ်ဒိဉ်ဆဉ် စုထူဒီး သရဉ်ဒိဉ်ထူန့ၢ်, သရဉ်ဒိဉ်စုန့ၢ်, သရဉ်ဒိဉ်သါ ကွဲဉ်, သရဉ်ဒိဉ်ကွၢ်လၢယိၤသးတီဒီး သရဉ်ဒိဉ်ရူမူအ့ လးတီတဖဉ် ဟံထီဉ်အစုန့ဉ်လီၤ. ပုၤဒုးလံာ်ထီဉ်ကိဉ် လံာ်လၢ သရဉ်ဒိဉ်န့ၢ်သါ, ပုၤသိဉ်လီၤသရဉ်လၢ သရဉ် ဒိဉ်ဝီလုး(စ်)မူး (M.C.C) ဒီးပုၤသိဉ်လီၤတၢ်အိဉ်ဖိဉ်လၢ သရဉ်ဒိဉ်န့ၢ်သၢ်, ပုၤကတီၢ်စံးဘျူးက့ၤတၢ်လၢ တံငပီ ဒီး ဆိဉ်ဂ့ၤပျဉ်က့ၤတၢ်လၢသရဉ်ဒိဉ်မူဖျာဉ်ထူန့ဉ်လီၤ.

ဖဲ(၁၁:၀၀)န့ဉ်ရံဉ်ဆၢကတီၢ် အိဉ်ဒီးတၢ်သ့ဉ် ဆိတၢ်မၤဘျုးတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤ ဒီး သရဉ်မုဉ်ဒီးကထာဉ် ထူထုဃုထုကဖဉ်တၢ်လီၤ. ပိာ်ထွဲထီဉ်အံၤလၢ တၢ်မၤ လၢကပီၤမိာ်ဟံသ့ဉ်က့ၤသးပုၢ် အသး(၇၀)ဘျုးတဖဉ်



န့ဉ်လီၤ. ပုၤကတီၢ်ဒိဉ်မိာ်ဟံသးပုၢ်တဖဉ်လၢ တ့ဝုမူး ဒီး ပုၤထုကဖဉ်တၢ်လၢ သရဉ်မုဉ်တုဉ်မုဉ်ဖျါန့ဉ်လီၤ.

တၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤအံၤဝဲၤ ပိာ်ထွဲထီဉ်အံၤလၢ တၢ်အိဉ်ဖိဉ်(၁၂၅)န့ဉ်ယုဘလံၤ တၢ်စံးဘျူးစံးဖိဉ်တၢ် ဘါအတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤန့ဉ်လီၤ. လၢတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤအံၤ သရဉ်စဲဒီး (တၢ်အိဉ်ဖိဉ်သရဉ်)ဟၤလီၤဆုဉ်နီၤ ဒီးသရဉ် ဒိဉ်ကီၢ်လုဉ် ထုကဖဉ်စံးဘျူးတၢ်လၢ ယုဘလံၤအဲၤန့ဉ် လီၤ. ပုၤဟ့ဉ်တၢ်ကစီဉ်လၢသရဉ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်ရိးခံဉ် သ့, ပုၤကတီၢ်ဟ့ဉ်ကံဟ့ဉ်ဘါတၢ်လၢ သရဉ်ဒိဉ် ကွၢ်လၢ ယိၤသးတီ, ပုၤကတီၢ်စံးဘျူးတၢ်လၢ တံစုဉ်ဒီး ပုၤ ဆိဉ်ဂ့ၤပျဉ်က့ၤတၢ် လၢသရဉ်ဒိဉ်လါဖိန့ဉ်လီၤ.



ကိုးဘွဲ့တော်အိမ်ဖိုင်ဖိန်-၃၆-ဘွဲ့တဘျီ
 ယုန်ဒွေတော်အိမ်ဖိုင်, မှော်အိုက်ကစီ, ကိုးဘွဲ့
 ၂၃ ၂၆ ၃ ၂၀၁၅

ကိုးဘွဲ့ကမ္ဘာတော်အိမ်ဖိုင်ဖိန်ဖးဒိန်(၃၆)ဘျီတဘျီ



ကိုးဘွဲ့ကမ္ဘာတော်အိမ်ဖိုင်ဖိန်ဖးဒိန်(၃၆)ဘျီတဘျီ ဘုတ်တော် မအေအဲ ယုန်ဒွေတော်အိမ်ဖိုင်, ယုန်အိုက်ကစီ, ကိုးဘွဲ့ ဖဲ(၂၀၁၅) နံနံ, လါမာ်ရူး (၂၃)သီဟါ တုာ်(၂၆)သီဟါနွန်လီ။ တချူးကိုးတော်အိမ်ဖိုင်စးထီဉ်ဒီးဘုန်နွန် ကမ္ဘာတော်ဟ်ဖိုင်ထီဉ်အသး ဖဲတိုဘွဲ့ လာတော်ဟ်စီဆုံထီဉ်ဘီအုန်ခံကထာတဖျာဉ် လာ ဖိသုန်အိဉ်သု(၁၀၀)ဂအကို ဖဲ(၂၂-၃-၂၀၁၅)အနံ, ဂီ (ဂး၀၀) နုန်ရံဉ်နွန်လီ။

တံသုဉ်ထီဉ်အံ လိဉ်ဒီးလာကဘုန်မဝံကတုာ် တံလိဉ်အိဉ်တနီ ဒီးကဘုန်အနံတံပိးတံလီလာအလိဉ်ဒီးတဖျာဉ်နွန်လီ။

တံအိဉ်ဖိုင်တဘျီအံ အတံတိုထု မှော်တံတမံယီ ဒီးပုကညီဘုကထံခဝုရုဉ်အတံတိုထု လာအမုာ်ဖဲ "လာထီဉ် ပုထီဉ်လာကစီယွအကလုာ်ကထါ" (ယံၤရှု ၁းဂု-၉, ယာ ကို ၁း၂၂-၂၅, ယယူး ၃း၁-၃, ၂တံ ၃း၁၅-၁၇)နွန်လီ။

ဒိဉ်နံလာ တံမအုညါအသီတဝီ (၂၀၁၅-၂၀၁၇)နံနံ

- ၁. ကိုဒိဉ် - သရဉ်ဒိဉ်ရိဘုဉ်ဖျာဉ်
- ၂. ကိုဒိဉ်စါ - သရဉ်မုဉ်ဆဉ်ဖိ
- ၃. ကိုနံဉ်ရဲဉ် - သရဉ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်ဖိသီ
- ၄. ကိုနံဉ်ရဲဉ်သယဲ - သရဉ်ဒိဉ်အု
- ၅. ကိုပုဟမေ့ - သရဉ်ဒိဉ်လူစံဉ်

- ၆. တံသးခုကစီဉ်ဝဲကရီပုနံဉ်တံ - သရဉ်ထံသုဉ်
- ၇. ခ.တဝဲကရီပုနံဉ်တံ - သရဉ်မုဉ်စုလဉ်ဖိ
- ၈. CSSDD ပုနံဉ်တံ - သရဉ်ဒိဉ်အု
- ၉. ကိုဟ်မုဉ်ကရုနံဉ်ရဲဉ် - သရဉ်မုဉ်ဖိဘံ
- ၁၀. ကိုကျူးစားကရုနံဉ်ရဲဉ် - သရဉ်ဒိဉ်ထဲဒုဉ်
- ၁၁. ကိုသရဉ်သမါကရုနံဉ်ရဲဉ် - သရဉ်ဒိဉ်ကိုလဝု

တံအိဉ်ဖိုင်တဘျီအံ အိဉ်ဒီးတံရူးလံာ်စီဆုံဟူးဂဲပုာ်, တံသးဝံဉ်ခွါထဲးပြါ, ခွါယာဉ်ပြါ ဒီးကရုာ်ယံာ်ယိး တံသးဝံဉ်ပြါတဖျာဉ်နွန်လီ။ ဒ်တံဟ်ဖျါအိဉ်ဝဲအသိး ကိုးဘွဲ့ပုာ် တံအိဉ်ဖိုင်ခဲလက်အိဉ်ဝဲ(၈၉)ဖိုင်, တံမာလီ(၁၈)ခါ ဒီးတံအိဉ်ဖိုင်ဖိခဲလက်အိဉ်ဝဲ(၁၀၃၆၃)ဂနွန်လီ။ လာတံအိဉ်ဖိုင်ဖိဒိဉ်တဘျီအံ ပုနံဉ်လီမံအိဉ်ဝဲ(၄၈၄)ဂနွန်လီ။ လာပုကညီဘုကထံ ခဝုရုဉ်အဘုဉ်စး သရဉ်ထုကစီ (တံသးခုကစီဉ်ဒီးမံးရုဉ်ဝဲကရီပုနံဉ်တံ) ဒီးသရဉ်မုဉ်ကာကိုဉ်ထု(ခဝုရုဉ်ပုဟမေ့) လဲဒ် ခာဉ်စးတဖျာဉ်အသိးနွန်လီ။

စံးဘျူးဘုဉ်ကတုာ် ကိုးဘွဲ့ကိုးဒိဉ်ကိုးနံဉ်ဒီး အပုာ်ဘုဉ်မူဘုဉ်ဒါခဲလက် လာတုာ်လီာ်မုဉ်ခာဉ်စးတဖျာဉ် လာတံအိဉ်ဖိုင်ဖိဒိဉ်တဘျီအံအယီနွန်လီ။

သရဉ်မုဉ်ကာကိုဉ်ထု

ကတားတံးကဝဲ Junior Camp တၢ်မၤလိသၢဘျီတဘျီ



ဖဲ(၉-၃-၂၀၁၅)နံၣ်, တၢ်မၤလိအံၤ စးထီၣ်အသး ဖဲနီၣ်ဖိထံၣ်တၢ်အိၣ်ဖီၣ်, ကီၢ်ဖၣ်အၢၣ်မိၣ်လမ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိအံၤ ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်တုၤလၢ လါမၢ်ဂး(၁၅)သီန့ၣ်လီၤ. သရၣ်, သရၣ်မုၢ်သိၣ်လိတၢ်အိၣ်ဝဲ(၁၄)ဂၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိအံၤ ဘၣ်တၢ် နီၤဖးအိၣ်သၢကရူၢ်, ပုၤမၤလိတၢ်ဖိအိၣ်ဝဲ(၈၆)ဂၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ အိၣ်ယုၢ်ဒီးတၢ်ပြၢသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. အိၣ်ယုၢ်ဒီး တၢ်မၤလၢကပီၤက့ၤ နီၢ်တၢ်မၤလိ, စီၤတၢ်မၤလိဒီး သရၣ်, သရၣ်မုၢ်လၢ သိၣ်လိတၢ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီး ဘၣ်တၢ်မၤလၢကပီၤအိၣ် ဖဲ(၁၅-၃-၂၀၁၅)န့ၣ်လီၤ. ကိုၣ်ခိၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်နီၣ်လ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲနီၣ်



ဆာဂျော့ဆာဝါ

ဆု

သရုပ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်လၢဂ်ထူ

နဲဉ်ခွဲဉ်

ပှၤကညီဘျၢထံတၢ်အိဉ်ဖှိဉ်သကိးတၢ်အိဉ်ဖှိဉ်
ကိာ်အမဲရကၤစၢဖှိဉ်



သးခုဆာဂျော့ဆာဝါဘဉ် သရုပ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်လၢဂ်ထူ လၢအဘဉ်တၢ်ဃုထၢအိၤ ဒ်ပှၤလၢကဒီးန့ၢ်ဘဉ်တၢ်လၢကပီၤ လၢအမ့ၢ်ဝဲ (Suzan Johnson Cook Religious Freedom Award) လၢ (Board of Directors of American Baptist Home Mission Societies)အဃိန့ၢ်လီၤ.

မံယွၤဆိဉ်ဂ့ၤဘဉ်သရုပ်ဒိဉ်ဒီး သူဘဉ်အိၤဒိဉ်ဒိဉ်မုၢ်မုၢ် အါအါဂီၢ်ဂီၢ် လၢအတၢ်ဟ့ၣ်လီၤပာ်စီဆုံအသးအဃိတက့ၢ်. ဆာဂျော့ဆာဝါဘဉ် သရုပ်ဒိဉ်လၢယွၤကသုဒိးအိၤ ဒိဉ်န့ၢ်အါန့ၢ်အလီၢ် လၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ လၢတၢ်အိဉ်ဖှိဉ်အပူၤ, လၢတၢ်မၤသကိးတၢ်ဒီး ကိာ်အမဲရကၤစၢဖှိဉ်ဘျၢထံတၢ်အိဉ်ဖှိဉ်သကိးတၢ်အိဉ်ဖှိဉ် မံးရှၢဉ်အတၢ်မၤအပူၤ ဒီးလၢပှၤကညီဘျၢထံတၢ်အိဉ်ဖှိဉ်သကိးတၢ်အိဉ်ဖှိဉ်, ကိာ်အမဲရကၤစၢဖှိဉ်အပူၤ ဃုာ်ဒီးဟံဉ်ဖိဃိဖိလၢအဆိဉ်ထွဲအိၤ ဒီးမၤသကိးတၢ်ဒီးအိၤတက့ၢ်.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သုဝဲဒဉ်အံၤ, သုမ့ၢ်ပတၢ်သးခု ဒီးပလၢကပီၤန့ၢ်လီၤ.” (၁သး ၂:၂၀)

တၢ်နီဉ် - တၢ်ဟ့ၣ်လၢကပီၤအံၤ ကဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအိၤဖဲ ကိာ်အမဲရကၤစၢဖှိဉ်ဘျၢထံ တၢ်အိဉ်ဖှိဉ်သကိးတၢ်အိဉ်ဖှိဉ်, ခံန့ၢ်တဘျီတၢ်အိဉ်ဖှိဉ်အကတီၢ် ဖဲလၢယူၤ (၂၆)သီ (၂၀၁၅)န့ၢ် အနံၤန့ၢ်လီၤ.